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MOLLET pàg 10
La Festa Major tornarà
amb un cartell farcit
de primeres espases

MONTMELÓ pàg 16

La Generalitat avala
la Fórmula 1 fins al 2026

GRANOLLERS pàg 8
Lluís Margarit guanya
el premi Fora de Pla

Els productors locals reivindiquen els seus aliments pàg 3

No es rendeixen

Pasendavantperdesencallar
mésde400pisosaParets

El pla urbanístic de Can Fradera, que inclou més de 200 habitatges protegits, està aturat des del 2010 pàg 12
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GRANOLLERS pàg 8
Els treballadors 
d’Automòbils Bertran
faran vaga indefinida

MOLLET pàg 10
Raül Romeva visita Gallecs
i es reuneix amb els productors
per conèixer els seus problemes
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Els avis d’en Roger, de Can Qui-
met Gall, eren pagesos. “Tenien
vaques i vivien d’elles”, explica
ell. Igual que els seus pares, fa
més de 30 anys, quan “hi havia
centenars de granges a la co-
marca”, recorda. Però ara, amb
prou feines sobreviuen la quin-
zena que queden. I la d’en Roger
ja no és una d’elles.

Els intermediaris el van obli-
gar a tancar. “Compraven a uns
preus tan baixos que al final està-
vem treballant per a res”, comen-
ta. Per això ara es dedica a la ven-
da directa de verdures ecològiques
de temporada i també d’ous, a Lli-
çà d’Amunt. Però en cap cas es fa
d’or amb els diners que guanya. Ni
ell ni la resta de productors valle-
sans, que veuen la seva tasca com
un ofici en perill d’extinció. 

MÉS DINERS PER FER EL MATEIX
Segons  Ricard Alcojor, de l’as-
sociació Llavors Orientals, “els
productors ho estan passant molt
malament, perquè les vendes
estan caient un 40% i tenen pro-
blemes de comercialització”.
Això, sumat a l’augment de pre-
us de l’energia i del pinso. 

“Gasto uns 1.000 euros més
cada 15 dies per alimentar les
3.200 gallines que tinc i, a més,
amb les onades de calor els he de
posar ventilació perquè, si no,
se’m moren, i això costa diners”,
diu en Tomàs, de Can Gual, una
finca dedicada a l’horta i a l’agri-
cultura ecològica de temporada a
l’Ametlla. Mentre que l’Oriol, de
Carns Asturgó, que té la granja de
vedelles a Cardedeu, comenta que,
amb la pujada del pinso, alimen-
tar aquests animals els suposa
uns 250 euros més per cap. “I te-
nint en compte que setmanal-

ment traiem unes tres o quatre ve-
delles, estem parlant d’uns 1.000
euros més a la setmana”, afegeix.

Per aquest motiu, han hagut
d’apujar preus. Tant l’Oriol amb

les vedelles com en Tomàs amb
els ous. Encara que, segons aquest
últim, “els marges comercials
cada vegada són més minsos,
perquè com que vens més car, la
gent et compra menys i, a més,
desplaçar-te fins als mercats per
fer la venda sense intermediaris
costa cada vegada més diners”.

EL VALOR DEL PRODUCTE LOCAL
Segons coincideixen aquests pro-
ductors, el problema de rerefons
no és tant l’augment dels preus,

sinó la mentalitat de la gent.
“Continuem sent més barats que
les botigues o els supermercats
perquè no tenim intermediaris,
però tothom prefereix anar a les
grans superfícies pensant que
s’estalviarà diners, quan en re-
alitat el que està fent és comprar
productes de pitjor qualitat per
més preu i carregar-se l’agricul-
tura”, lamenta en Roger. De fet,
ni ell ni en Tomàs han apujat el
preu de la verdura. “Però quan hi
ha crisi, el primer en què retalla
la gent és en l’alimentació, i nos-
altres som els primers a notar-
ho”, diu el de Can Gual. 

Tot i això, és precisament en
aquests temps difícils quan cal re-
ivindicar encara més el valor de la
proximitat, del producte ecològic
i, sobretot, de les varietats locals.
“Els productors del Vallès som
dels pocs que treballem amb pro-
ducte d’aquí i amb llavors anti-
gues, sense fer híbrids ni grans
plantacions com s’ha fet al Ma-
resme, per exemple, i això es nota

molt en la qualitat”, comenta en
Tomàs. “És un valor afegit que a
la comarca tenim, ja que mante-
nim la pagesia de tota la vida, però
que no es reconeix”, lamenta.

LA FI DE LA PAGESIA VALLESANA?
Segons explica el de Can Gual,
aquests pagesos que queden a la
comarca “han mamat l’ofici”.
Però moltes explotacions estan
vivint els seus últims dies per la
manca de relleu generacional.
“És una feina poc atractiva i
amb rendes que tampoc ho
són”, diu en Josep, de Can Bur-
guès, una finca de Santa Eulà-
lia especialitzada en el cultiu de
l’avellana ecològica. “Sobretot
perquè treballes tots els dies de
l’any, moltes hores i amb molt
sacrifici”, afegeix. I tot plegat,
“en pocs anys suposarà un greu
problema”, pensa el pagès san-
taeulalienc.

“Si no fem res per canviar-ho,
ens quedarem sense pagesos en
uns 10 o 15 anys”, diu en Roger,

que reconeix que veu “el futur de
l’agricultura molt negre”. I, segons
l’Oriol, també el de la ramaderia,
perquè en els pròxims anys “hi
haurà una crisi de la carn, ja que
surt molt car alimentar el bestiar”,
diu. Una situació que ens hauria
de fer replantejar moltes coses,
entre elles, el fet de “mimar una
mica més aquests productors,
perquè sense ells i sense terra di-
fícilment podríem trobar aquests
productes de tanta qualitat que
tenim a la comarca”, diu Alcojor.

A l’espera que això passi, la pa-
gesia continua assumint els pre-
us que posa el mercat i les difi-
cultats que els posa la burocràcia.
Tot per mantenir vivia la seva ac-
tivitat i per seguir fent del Vallès
una comarca única pel que fa a la
varietat de productes locals que té,
que precisament s’estan posant en
valor aquests dies amb les Jorna-
des Gastronòmiques del Tomà-
quet del Vallès Oriental i amb la
12a Fira del Tomàquet que se ce-
lebrarà el pròxim cap de setmana.

Caminant per la corda fluixa
» Cada vegada hi ha menys productors vallesans per la manca de relleu i les dificultats que es troben 
» Els pagesos reivindiquen la qualitat dels productes locals i adverteixen que podrien desaparèixer

Els productors que queden solen tenir més de 50 anys i trobar relleu generacional se’ls fa difícil. Foto: Ajuntament de les Franqueses

“Som més barats que les
botigues, però tothom
prefereix comprar 
a les grans superfícies”

Olga García
VALLÈS ORIENTAL
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La lupa

A L’home revoltat, Albert Camus ens explica que
l’autèntica revolta consisteix a dir no. Un no que
nega, però que no renuncia. Un no que posa
límits i diu “fins aquí sí, però més enllà no”. Ca-

llar és deixar creure que no es jutja ni es desitja res, que
ens és igual. El revoltat és el que fa mitja volta, el que plan-
ta cara. Tot gest de revolta implica una presa de cons-
ciència i invoca el que és preferible sobre el que no ho és.

L’any 1967, Muhammad Ali, en aquell moment cam-
pió mundial de boxa i un ídol per a molts americans, va
dir no a ser reclutat per anar a la guerra de Vietnam: “Els
meus enemics són els blancs, no el Viet Cong, ni els xi-
nesos ni els japonesos. Els blancs són els meus oposi-
tors quan vull llibertat, quan vull justícia i quan vull igu-
altat. Ni tan sols em defensen aquí a casa, a Amèrica, i
voleu que vagi a algun lloc i lluiti?”. En aquell moment,
l’opinió pública americana encara era molt favorable a
la guerra. Ali va ser condemnat a 5 anys de presó i va
arribar a ser definit com l’home més odiat d’Amèrica.
Finalment, el juny de 1971 el Tribunal Suprem li va do-
nar la raó i no va haver d’anar a la presó. En aquests 4
anys, l’oposició a la guerra de Vietnam va créixer mol-
tíssim, i Ali es va convertir en una figura molt destaca-
da de l’orgull racial dels afroamericans durant el mo-
viment pels drets civils i al llarg de la seva carrera.

Trobaríem molts exemples de gestos de revolta que

han marcat moments decisius per al progrés de la hu-
manitat. Però crec que cal reivindicar el no com a gest
de revolta en la proximitat i en el dia a dia.

Gestos de revolta com el de Bellprat, un petit mu-
nicipi de l’Anoia que va quedar molt afectat per l’incendi
iniciat a Santa Coloma de Queralt el juliol de l’any pas-
sat. Ara hi ha 3 projectes energètics que afecten el po-
ble: un parc fotovoltaic de 65 hectàrees a 500 metres
del poble, 10 aerogeneradors de 200 metres d’altitud
i el projecte d’una línia de molt alta tensió (MAT) que
està projectada només a 200 metres del nucli urbà.
Sembla una broma, oi? Bellprat ha dit no i ha decidit
posar barreres a l’entrada del poble per impedir l’ac-
cés als que hi vagin a executar aquests projectes.

Hem de revoltar-nos quan a la gasolinera ens ob-
liguen a passar per caixa a deixar el DNI, anar a om-
plir el dipòsit i tornar a pagar. Com es nota que no han
d’esforçar-se gaire per tenir clients: solucionen els seus
problemes fent-nos treballar i, de passada, augmenten
els marges de benefici.

Hem de revoltar-nos quan ens truquen del banc per
dir-nos que hem d’anar a l’oficina (una d’aquelles que
ja no en queden i que quan hi vas t’hi pots passar mig
matí per fer una simple gestió) a presentar el DNI si no
volem que ens bloquegin el compte corrent per culpa
de no sé quina normativa.

Hem de revoltar-nos quan un funcionari ens de-
mana omplir un formulari amb les nostres dades que
aquella mateixa administració ja té perquè els hi hem
donat mil cops. Heu de saber que la llei ens empara
en això.

Dir no i revoltar-se ens complica la vida, però l’al-
ternativa és callar i abaixar el cap, abandonant-se a la
desesperació tot acceptant una situació injusta que molt
sovint desemboca en ressentiment i recança.

Alerta! No confondre el no deL’home revoltatamb
la cultura del no, la del fenomen NIMBY (Not In My
Backyard), que rebutja sistemàticament qualsevol in-
fraestructura “lletja” que els pugui molestar (presons,
incineradores, centres de desintoxicació, aerogenera-
dors, superilles, etc.), com si resoldre els problemes que
ens afecten com a comunitat no anés amb ells.

També reivindico, ara que s’acosten les eleccions lo-
cals, el no a les propostes polítiques construïdes amb
declaracions de principis i paraules que sonen bé però
buides de contingut concret i realista. El gest de revolta
no passa per abonar-se a les opcions populistes cons-
truïdes des de la irresponsabilitat, sinó per ser molt més
exigents a l’hora de decidir el nostre vot, cosa que un
cop més implica presa de consciència i esforç.

Per poder dir un sí convençut, cal haver dit no unes
quantes vegades.

NLes millors
perles

Un aficionat persegueix Pep Guardiola per demanar-li una
foto. Tots dos van en bici. L’entrenador es pensa que és un

lladre i fuig, accelerant. Al final baixa de la bici amb cara
d’espantat, com dient “no em facis mal”. El vídeo no té preu.

Roben una butaca de la biblioteca de Trinitat Vella 
i apareix al balcó dels veïns. Ho ha explicat una

treballadora de l’equipament a Twitter, amb imatges que no
admeten dubtes: la butaca, taronja, és molt reconeixible.

Una embarassada de Texas circula sola per un carril VAO i,
quan l’enxampen, diu amb convicció que el fill que porta al

ventre és un passatger més, recordant als policies que la llei de
l’avortament s’ha derogat perquè els fetus es consideren vides.

Els responsables d’un aquari del Japó es veuen obligats a
donar un peix més barat als pingüins per l’augment de

preus i els animals s’hi neguen: no obren la boca, giren la
cara i, si finalment accepten ficar-se’l a la boca, l’escupen.

LA FOTOÀlex Recolons/ACN
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per Martí Casamajó, enginyer de telecomunicacions i membre de Restarting Badalona

No!
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A presó per intentar robar en un supermercat 
i ferir amb una navalla quatre treballadors1

2
Neix a Mollet un nou festival 
“amb grups de primer nivell”

Un milió d’euros per millorar 
blocs de pisos i cases a Santa Perpètua

Neix l’Armari d’Intercanvi de Mollet 
per donar una segona vida a la roba

La Festa Major de Mollet torna 
trepitjant fort, plena de grans noms

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5 Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

A les xarxes

@QuimMonzo: Les cadenes britàniques
de televisió informen de la dimissió de
Boris Johnson amb la sintonia de Benny
Hill de fons.

@Catinformacio: Pedro Sánchez anuncia
una bonificació del 100% en els abona-
ments de Rodalies Renfe entre l’1 de se-
tembre i el 31 de desembre del 2022.

#RenfeGratis

@Pulitologu: M’encanta que hi hagi tot
un sector de gent que vulgui vendre que
Ferreras és una poma podrida en un cistell
ple de pomes periodístiques impecables.

#ElsÀudiosDeVillarejo #GoodbyeBoris

La clau

Em declaro fan número u
de Rosa Olucha. A hores
d’ara, no crec que hi hagi

ningú que no sàpiga qui és (es-
crit així: amb article determi-
nant davant del cognom, perquè
és com s’esmenta els grans).
Quatre pinzellades per als des-
pistats: fa un parell de setmanes
es va viralitzar a Twitter un ví-
deo de l’actor i presentador
Santi Millán cardant amb una
dona que no és la seva parella.
L’Olucha és la dona de Millán,
protagonista involuntària d’a-
questa història i qui ha sabut
capgirar la trama per donar
una lliçó a una Espanya hipò-
crita, en el millor dels casos, o
castrada, en el pitjor.

Després de la viralització del
vídeo, moltes persones es van la-
mentar perquè van entendre
que l’Olucha havia estat víctima
de la infidelitat del seu marit.
Però aquestes persones estaven
equivocades, i així els hi va dir
ella a través de les seves stories
d’Instagram:

“A todos los que me pregun-
táis “¿cómo estás?” o me decís
cosas tipo “lo siento, tienes todo
mi apoyo”, os comento: Yo estoy
bien. Deberíais preguntaros
cómo está él. Es él quien ha su-
frido un ataque a su intimidad,
que, por cierto, es delito. Su in-
timidad. Suya y de nadie más.
No tenéis que sentir pena ni
apoyar a nadie. Yo no soy una
víctima y aquí no hay ni bandos
ni propiedades. Ni él es mío ni
yo soy suya”.

L’Olucha l’encerta quan enfo-
ca el tema, no com una infidelitat
–quin escàndol!–, sinó com el que

és: un delicte. Un delicte contra
la intimitat de l’actor i presen-
tador Santi Millán tipificat al
codi penal. I és tan delictiu di-
fondre el vídeo pel seu caràcter
íntim i privat com la seva redi-
fusió, de manera que els milers
d’usuaris que van participar en
la propagació d’aquest contin-
gut a través de repiular-lo a
Twitter o de compartir-lo a

WhatsApp són còmplices d’un
delicte i podrien ser castigats,
fins i tot, amb penes de presó.

L’Olucha l’encerta quan re-
corda que ningú és propietat de
ningú. La violència contra les
dones continua vigent –tot i
ocupar encara un espai petit als
mitjans de comunicació– i està
apuntalada a la “llei de la pro-
pietat”. Homes de qualsevol
edat i classe social exerceixen la

violència sobre les dones en
nom de l’honor, el desig, la ge-
losia, la prepotència, la supe-
rioritat masculina o qualsevol
altra bajanada. La llei de “la
maté porque era mía”, com
deia la cançó, és encara present.

L’Olucha l’encerta de nou
quan ens demostra que hi ha
molts tipus de família. I ens ex-
plica que la seva, per exemple,
es fonamenta en la llibertat, el
respecte i la tolerància. No to-
tes les parelles tenen la fideli-
tat com a valor suprem. Ans al
contrari, som una societat hi-
pòcrita que, en general, prefe-
reix lluir cornamenta abans
que establir una relació fona-
mentada en la comunicació i
l’honestedat.

Com a l’Olucha, em fa mol-
ta mandra veure que a hores
d’ara el sexe consentit i privat
continua causant escàndols. I
encara em fa més mandra que,
quan es fa públic, la majoria
s’apiada de la dona. No deixa
de ser curiós que ningú es
compadís dels homes d’altres
casos d’intimitat viral, com
ara el de l’expolítica Olvido
Hormigos o el de l’extreballa-
dora d’Iveco. Per no parlar
que les relacions que no es
basen en la fidelitat no només
no es comprenen, sinó que
sovint són objecte de mofa. Tot
això és un signe inconfusible
que el patriarcat ens habita.
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L’Olucha
per Susana Pérez

Els semàfors

El cineasta granollerí Lluís
Margarit ha guanyat els Premis
Fora de Pla, que reconeixen els
millors projectes audiovisuals
del Vallès Oriental i Occidental,
amb el seu curt Calvarie, 
que és el seu primer 
projecte professional.

pàgina 8Lluís Margarit

L’Ajuntament de Mollet ha
apostat fort per la Festa Major
d’enguany i ha presentat un
cartell ple de grans noms, com
Quim Masferrer, Els Pets, Doctor
Prats o Mago de Oz, mentre
que, paral·lelament, també 
ha presentat un nou festival.

pàgina 10Aj. de Mollet

El Consell Comarcal vol facilitar
la inserció social de les persones
amb discapacitat intel·lectual.
Per això, els està oferint diferents
cursos que els permeten

formar-se en un àmbit específic
i tenir un primer contacte 
amb el món laboral.

pàgina 18Consell Comarcal
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L’Hospital permetrà seguir
les operacions en directe

SALUT4L'Hospital General de
Granollers ha posat en marxa
una nova App que permetrà fer
el seguiment de les operacions
als familiars que es queden es-
perant fora del quiròfan. Així, a
partir d’ara, podran seguir de
manera virtual tota la interven-
ció, sabent en tot moment i en
directe com es troba el pacient i
si hi ha complicacions.

Aquest desplegament tecno-
lògic s'emmarca dins el projec-
te que el centre està fent per mi-
llorar l'experiència del pacient.
Una manera de donar tran-

quil·litat als familiars, que es
podran connectar a la vegada des
de diferents dispositius sempre
i quan hagin estat autoritzats
prèviament per la persona que
entra a quiròfan.

Però, què passa si qui vol fer
el seguiment no té mòbil? L’Hos-
pital també ha pensat en això i
facilita fer el seguiment de les
operacions a través al web del
mateix hospital i a les pantalles
que hi ha a les sales d’espera del
bloc quirúrgic i de la unitat de ci-
rurgia, i a les que hi ha instal·la-
des a la cafeteria.

A presó l'autora de tres
robatoris violents a comerços
SUCCESSOS4Agents dels Mos-
sos d’Esquadra de la comissaria
de Granollers van detenir el 7 de
juliol una dona, de 58 anys, com
a presumpta autora de tres ro-
batoris a botigues de la ciutat.

Segons informaven dimarts
els Mossos, els fets van ocórrer
el mateix dia a la tarda i en els
tres casos es va descriure a l’au-
tora dels fets de la mateixa ma-
nera: “Portava un barret de pa-
lla i menjava gelat”, diuen. A
més, en les tres ocasions va
treure un punxó metàl·lic amb el
qual amenaçava les víctimes

perquè li donessin diners de la
caixa enregistradora.

Mitjançant la descripció de
la presumpta autora, els agents
la van poder localitzar a l’esta-
ció d’autobusos de Granollers
quan pretenia marxar i li van
trobar el punxó metàl·lic que les
víctimes havien descrit, el bar-
ret de palla i diners en metàl·lic.
Aleshores, la dona va quedar de-
tinguda per tres delictes amb
violència i intimidació, un d’ells
en grau de temptativa, i el Jut-
jat d’Instrucció va decretar pre-
só preventiva.

El cineasta Lluís Margarit
guanya “els Oscars del Vallès”
CINEMA4Els premis Fora de Pla
reconeixen, cada any, el millor
projecte audiovisual del Vallès
Oriental i Occidental. Una gala
que molts anomenen els Oscars
del Vallès i de la qual va sortir vic-
toriós el granollerí Lluís Margarit,
qui va endur-se l’estatueta cap a
casa pel seu curt Calvario, que
narra les històries i peripècies
d’un jove per evitar perdre tant la
seva nòvia com els seus cabells.

“Estic molt content, sobretot

després de veure el nivell que hi
havia a la gala”, comenta a Línia
Vallès. Encara que, segons con-
fessa, fer aquest curt, que és el
primer de la seva carrera pro-
fessional, li ha semblat “un pro-
cés farragós i complicat”.

Per això, assegura que vol dis-
tanciar-se del món del cinema
durant un temps. Tot i que el gra-
nollerí avança que continuarà
creant, però ara centrant els seus
esforços en la música. 

Imatge d’arxiu d’un quiròfan de l’hospital. Foto: Hospital de Granollers

Margarit, rodant. Foto: Promofest

Comerç | Drim obrirà al local de Massimo Dutti
Ja se sap qui ocuparà el local on durant tants anys havia estat Massimo Dutti,
just al costat de l’Ajuntament. Serà l’empresa de joguines Drim, que tornarà 

a omplir el local pròximament, després d’haver estat dos anys tancat.

EMPRESA4Des de fa uns dies, el
neguit és el sentiment més comú
entre la plantilla d’Automòbils
Bertran. I és que després que la
setmana passada sabessin que
l’empresa passaria a mans del
Grup automobilístic Maas, per la
falta de solvència de la company-
ia granollerina, ara han sabut que
la feina de 30 dels seus 90 treba-
lladors perilla, a causa d’aquesta
venda. Per això, dimecres anun-
ciaven que faran vaga indefinida
a partir del 20 de juliol, per exigir
que es conservi tota la plantilla.
Mentre que des del despatx d'ad-
vocats Col·lectiu Ronda, que as-
sessora tots els empleats, avancen
que “la plantilla presentarà al·le-
gacions contra l’adjudicació a
Grup Maas i es mobilitzarà”.

Des del Grup Maas, però, di-
uen que la decisió respon a “la vo-
luntat de donar continuïtat al
negoci”, que arrossega uns 7 mi-
lions d’euros de deute. Encara que
des de Col·lectiu Ronda defensen

que van prometre que no es re-
duiria el personal, que “no hi ha
cap causa legal” que justifiqui
aquests acomiadaments i que es
fa “per interessos que no tenen res
a veure amb el rendiment ni la
professionalitat”, diu Clàudia Gu-
asch, advocada del Col·lectiu.

Segons aquesta, Maas ha pres
aquesta decisió perquè està jutjant
“de forma separada i aïllada” la si-
tuació financera dels concessio-
naris oficials de Skoda, Opel, Ci-
troën i Honda que té Automòbils

Bertran, que han generat pèrdu-
es a la companyia granollerina
pels nous models de mobilitat i el
canvi cap als vehicles elèctric.
“Però això no representa en ab-
solut la realitat de tot el grup
empresarial”, que també té altres
negocis com una empresa d’as-
segurances, afegeix Guasch. 

Tot plegat, mentre Automò-
bils Bertran no s’ha pronunciat,
a l’espera de veure si Maas rec-
tifica la seva proposta d’aco-
miadaments.

L’empresa té concessionaris de diverses maques. Foto: Automòbils Bertran

Els treballadors d'Automòbils
Bertran faran vaga indefinida
» La venda de l’empresa pot suposar la pèrdua de 30 llocs de treball 
» Tant els treballadors com el Col·lectiu Ronda denuncien la situació
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L’Armari d’Intercanvi donarà
una segona vida a la roba

SOCIETAT4“La indústria tèxtil
contamina cada vegada més i ex-
plota cada vegada més els seus tre-
balladors”. Així ho assegura l’Ana,
organitzadora de l’Armari d’In-
tercanvi, una iniciativa impulsa-
da per la PAH Mollet i Mollet Fe-
minista amb la intenció de redu-
ir el consum de roba i d’ajudar les
famílies que no poden permetre’s
comprar roba cada temporada.

“L’intercanvi de roba era un
hàbit que ja es practicava a les as-
semblees, sobretot quan tocava
fer el canvi d’armari”, explica
l’Ana. D’aquí sorgeix la idea de
crear aquesta estructura popular

que, segons la molletana, fun-
cionarà de forma autònoma.
“Qualsevol persona podrà anar
allà, deixar la roba que no vulgui
i agafar altres peces”, comenta.
De fet, segons avança, “ja s’han fet
força donacions de roba”.

Tot i això, l’Armari no co-
mençarà a funcionar plenament
fins al setembre. I és que, enca-
ra que obria per primera vegada
el 25 de juny, La Tramolla, que és
l’espai on està instal·lat, ara ha
tancat per vacances. “Però el
projecte té perspectiva de crei-
xement i de ben segur que tindrà
bona acollida”, conclou l’Ana.

Mollet fa un nou pas a 
favor de l’accessibilitat

ACCESSIBILITAT4Mollet vol con-
vertir-se en una ciutat més ac-
cessible. I és que les persones de
mobilitat reduïda es troben sovint,
en el seu dia a dia,  amb barreres
i obstacles que els dificulten anar
per segons quins llocs. És el cas del
veí Tomás Narváez, que a través
de la plataforma Mollet Opina ha
demanat en diverses ocasions a
l’Ajuntament “més empatia” i
que “intenti millorar el màxim
possible les voreres i els accessos”.  

Per aquest motiu, ara que el
consistori ha tret a licitació di-
versos projectes que van en la lí-

nia de millorar l’accessibilitat,
tant Narváez com Mollet Opina
celebren la notícia. “Ja era hora
perquè eren actuacions que toca-
va fer fa temps”, comenta Víctor
Molina, de la plataforma.

En aquest cas, els projectes
contemplen eliminar les barreres
arquitectòniques de l’entorn de
l’església de Sant Marçal i d’altres
punts de la ciutat, i remodelar 103
passos de vianants. Uns canvis
que “permetran que Mollet esti-
gui més a prop de ser una ciutat
100% accessible, tot i que encara
queden coses per fer”, diu Molina.

Raül Romeva visita Gallecs 
en el marc de l’Agenda 2030

MEDI AMBIENT4L’espai natural
de Gallecs és únic. No només per
ser un dels grans pulmons verds
de la comarca, sinó per tota la fau-
na i flora que hi viu. Per això ma-
teix, ahir, el vicesecretari de Pros-
pectiva i Agenda 2030 d'ERC,
Raül Romeva, visitava aquest en-
torn acompanyat de la candidata
republicana l'Alcaldia, Marta Vi-
laret, i del regidor Oriol López.

“Ens interessa entendre molt
bé quin és el país que volem tenir

en un futur i, per aconseguir-ho,
hem de ser molt conscients del
país que tenim avui”, explicava
Romeva. Per això mateix es reunia
amb productors de la zona, per co-
nèixer de primera mà els proble-
mes amb què es troben i per
plantejar com es pot potenciar l’a-
gricultura ecològica, la producció
de proximitat i la sostenibilitat ali-
mentària en aquesta zona. Tot per
apropar-se als Objectius de Des-
envolupament Sostenible.

L’espai començarà a funcionar plenament a partir del setembre. Foto: PAH

López i Romeva. Foto cedida

Successos | Intent de robatori amb ferits 
Els Mossos d’Esquadra van detenir el 7 de juliol un home per intentar 

robar begudes d’un supermercat de Mollet i ferir amb una navalla quatre
treballadors. Un fet pel qual ha ingressat a presó, acusat de diversos delictes.

FESTA MAJOR4A poc més d’un
mes vista de la Festa Major, Mo-
llet ha presentat el programa
d’enguany. Ni més ni menys que
amb el còmic i actor Quim Mas-
ferrer com a pregoner i amb Els
Pets, Doctor Prats i Mago de Oz
com a caps de cartell. Una apos-
ta forta perquè, segons l’alcal-
dessa, Mireia Dionissio, “des-
prés de dos anys de pandèmia per
fi tornem a la normalitat i ho fem
amb el desig de gaudir de la fes-
ta i d’omplir els carrers mos-
trant els valors culturals, cívics i
participatius de la ciutat”.

Així doncs, la festa comença-
rà oficialment amb el pregó el dis-
sabte 20 d’agost i s’allargarà fins
al dimarts 23, tot i que l’activitat
de les entitats i les colles -que re-
cuperaran la competició- s’ini-
ciarà a partir del dilluns 15. En-
guany, amb “més de 120 activitats
adreçades a tots els públics, però
posant especial èmfasi a aquelles
que estan adreçades al públic

familiar i jove”, avançava la regi-
dora de Cultura, Mercè Pérez.

Com és habitual, tots aquests
actes es faran a diferents espais de
la ciutat. I és que mentre que Can
Mulà continuarà sent l’escenari
musical per excel·lència, amb
concerts de versions i de grups
com la Sra. Tomasa, al Mercat Vell
actuarà Judit Nedderman i a
l’Envelat Masferrer amb el seu es-
pectacle Bona Gent. Tot plegat per
fer gaudir als molletans d’una
Festa Major com les de sempre.

MOLLET MUSIC WEEK
D’altra banda, fora del programa
de Festa Major, Mollet celebrarà
entre dimecres i divendres que ve
al parc de Ca l’Estrada el primer
festival Mollet Music Week, que
comptarà amb les actuacions de
La Pegatina, Ladilla Rusa i Ana
Guerra. Una iniciativa  gratuïta
amb la “voluntat de fomentar
l’activitat cultural i d’oci dels joves
de la ciutat”, informen des del con-
sistori, i que portarà “grups i so-
listes de primer nivell”, afegeixen.

Dimarts es presentava el programa de Festa Major. Foto: Ajuntament

La Festa Major torna trepitjant
fort, plena de grans noms

» Hi actuaran Quim Masferrer, Els Pets, Doctor Prats i Mago de Oz 
» Hi haurà més de 120 activitats i, com a preludi, un festival musical
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Parets tornarà a tenir una
associació de comerciants

COMERÇ4L’any 2018 l’ASIC,
l’Associació de serveis i comerços
de Parets del Vallès, va dissoldre’s
i, des d’aleshores a Parets no hi ha
cap entitat comercial. Però fa
temps que algunes botigues tre-
ballen per reprendre la unió que
tenien, amb la mirada posada en
presentar la nova associació abans
que acabi aquest mes de juliol.

L’objectiu de tot això és reim-
pulsar el comerç local, creant ini-
ciatives i propostes conjuntes que
facin que la gent vagi a les botigues
i compri més. I ara que els co-
merciants s’estan apropant de
nou gràcies a les trobades ‘Cafè
Comerç’, aconseguir-ho és més fà-

cil. De fet, en la darrera trobada,
l’alcalde, Francesc Juzgado, avan-
çava que compten amb una par-
tida de 5.000 euros “destinada a
la possible associació de comer-
ciants”. Un fet que facilita la seva
creació i que, segons la regidora de
Comerç, O’hara Valdivia, té als co-
merciants “engrescats” i “amb
ganes de tirar-ho endavant”.

Per això, aquesta setmana
han estat treballant en la distri-
bució dels càrrecs de la junta i, en
els pròxims dies, es donaran a co-
nèixer i impulsaran una campa-
nya amb l’objectiu d’aconseguir
que se sumin a l’associació totes
les botigues possibles.

URBANISME4Era el febrer de
l’any 2008 quan la Generalitat
proposava construir pisos asse-
quibles a Can Fradera, i també a
altres municipis de Catalunya,
davant la necessitat de facilitar l’ac-
cés a l’habitatge amb l’esclat de la
crisi. De fet, l’abril d’aquell mateix
any Can Fradera es definia com a
Àrea Residencial Estratègica per
poder començar a construir
aquests pisos. Encara que fins al
juliol del 2010 la Generalitat no va
publicar el pla urbanístic definitiu,
amb 412 pisos: 190 lliures i 222
protegits, en una superfície d’unes
7 hectàrees on també es preveia ai-
xecar l’Institut la Sínia. 

Però, per què no s’han arribat
mai a construir aquests habitat-
ges, si ja fa 12 anys d’això? Segons
Rosa Martí, regidora d’Urbanis-
me, des de llavors el pla està en-
callat perquè “té dues dificultats
per tirar endavant: primer, que
ocupa un espai molt ampli i se-
gon que té unes despeses econò-
miques que no el fan viable”.
Per això ha estat parat tot aquest
temps. Fins que el passat 10 de fe-

brer l’Ajuntament va decidir de-
manar a la Conselleria de Políti-
ques Digitals i Territori que mo-
difiqués el pla urbanístic per tal
que aquest pugui ser una realitat. 

“Vam demanar modificar
l’espai que ocupa el pla i l’estu-
di econòmic per fer-lo viable”,
comenta Martí. I al maig la Ge-
neralitat va acceptar fer aques-
tes modificacions, comprome-
tent-se a redactar un nou docu-
ment amb l’Ajuntament. Una
notícia que la regidora celebra,
tot i que, segons informa, “can-
viar-ho serà un procediment

lent”. “Però l’important és que ja
està encarrilat per trobar una so-
lució”, ha afegit.

Tot plegat, mentre des d’Ara
Parets ERC també celebren
aquest canvi. “Encara que ens ge-
nera certa preocupació com s’a-
cabarà de redefinir el disseny
d’aquesta àrea residencial”, di-
uen. I és que, segons l’exalcalde
Jordi Seguer, “la realitat econò-
mica del 2010 no és la que tenim
ara i el que s’havia previst a Can
Fradera aleshores, amb una gran
quantitat d’habitatges, avui en dia
no es pot tirar endavant”.

Imatge d’arxiu d’una part dels terrenys de Can Fradera. Foto: Ajuntament

Més a prop de desencallar 
el pla urbanístic de Can Fradera

Darrera trobada del ‘Cafè Comerç’. Foto: Silvia Ferran/Ajuntament

Societat | Campanyes per a la Festa Major
Ja queda menys d’una setmana perquè comenci la Festa Major i, per això,
l’Ajuntament ha impulsat una campanya contra les agressions sexistes i

una altra per al consum responsable d’alcohol, per crear espais d’oci segurs.
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Sant Fost es prepara per
celebrar la seva Festa Major

SANT FOST4Ja hem creuat l’e-
quador del juliol, i això a Sant
Fost significa Festa Major. Del 21
al 25 d’aquest mes, el municipi
s’omplirà d’activitats per a tots
els públics, que aniran a càrrec
de l’Ajuntament i de les entitats.

Entre altres, les festes oferi-
ran activitats refrescants, com
ara el tobogan d’aigua que s’ins-
tal·larà al carrer Amics, al costat
de les piscines municipals, i que

estarà adreçat a un públic infantil
que vingui acompanyat d’un
adult. Per altra banda, el dissabte
23 està previst un concurs de
paelles, mentre que l’endemà
se celebrarà el tradicional bere-
nar de la gent gran. 

A més, les festes ja compten
amb cartell oficial, obra de Mar-
ta Hilari. Una altra jove del mu-
nicipi, Anna Aguilar, ha quedat
segona en el concurs del cartell.

Les obres del centre polivalent
es reprenen dos anys més tard
MARTORELLES4Les obres del
centre polivalent municipal de la
Vinya de Carrencà s’han reprès
després de dos anys aturades per
errors detectats en la construc-
ció. Des d’aleshores, el govern
municipal ha hagut de moure’s
per replantejar el projecte. 

Finalment, el passat mes de
maig el Ple va aprovar l’adjudi-
cació de les obres a Certis Obres
i Serveis, que és l’empresa cons-
tructora que continuarà l’edifi-

cació d’aquest esperat equipa-
ment municipal. 

Ara, l’empresa que ha d’aca-
bar l’equipament haurà de fina-
litzar les obres abans de mig
any. L’adjudicació és per un im-
port de 2,4 milions d’euros i va
ser aprovada amb els set vots a
favor de l’equip de govern d’Es-
querra Republicana (ERC) i amb
les quatre abstencions de PSC-
MAPM, Units per Martorelles i
Martorelles En Comú Podem.

MARTORELLES4L’Associació de
Comerç i Serveis de Martorelles
està fent les seves primeres pas-
ses amb l’objectiu de revitalitzar
el comerç de proximitat, un sec-
tor tocat que a Martorelles pateix
encara més. Tot i això, des de
l’entitat volen trencar amb
aquesta dinàmica i tirar enda-
vant iniciatives que revitalitzin
les botigues del poble. 

Així ho ha explicat recent-
ment la vicepresidenta de l’en-
titat, Zaida Moraira, en una en-
trevista que publica el servei de
premsa i comunicació de l’A-
juntament. Allà, Moraira reco-
neix que el comerç local viu una
situació límit, amb “comerços
que tanquen” i que estan “molt
envellits”. De fet, la voluntat de
l’entitat és introduir una marxa
més en el sector. “Quedem pocs
i crec que els joves hem de fer un
pas endavant i unir forces perquè
el comerç local subsisteixi”, afir-
ma la comerciant. 

Tot i que l’associació ha ce-
lebrat només tres reunions, els
seus objectius estan clars. En

aquest sentit, asseguren que es-
tan treballant per atraure gent de
fora del municipi perquè compri
a Martorelles. 

A més, Moraira recorda que
amb la pandèmia les opcions de
delivery, és a dir, portar el servei
a casa del client, s’han popula-
ritzat. De fet, ella mateixa diu que
ho fa. Es tracta d’experiències que

comparteixen a l’associació per ti-
rar endavant propostes que aju-
din a millorar el comerç. 

Per altra banda, Moraira
planteja la necessitat de crear
itineraris comercials que agru-
pin l’avinguda d’en Piera i el
carrer Horta, i que, per exem-
ple s’unifiquessin amb motiu de
la Fira de Nadal. 

Zaida Moraira és la vicepresidenta de la nova entitat. Foto: Aj. de Martorelles

Neix l’Associació de Comerç 
i Serveis de Martorelles

Martorelles |Villarazo, candidata del PSC a l’alcaldia
La federació comarcal del PSC ha ratificat la candidatura de Mari Carmen

Villarazo per a l’alcaldia de Martorelles. L’actual regidora i portaveu del grup
substitueix Assumpció Pastor com a cap de llista dels socialistes per a l’any vinent.
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Montornès presenta 
el seu Pla de Salut Pública

SALUT4Encara que es va aprovar
al ple municipal el darrer mes de
maig, no ha estat fins a principis
d’aquest juliol que s’ha presentat
el Pla director de Salut Pública de
Montornès per al període 2022-
2025. Concretament, es va fer
públic el passat 6 de juny en un
acte al qual van participar la regi-
dora de Salut Pública de l’Ajun-
tament, Mar García Martos, i el di-
putat de Salut Pública i Consum
de la Diputació de Barcelona, Je-
sús Naharro Rodríguez.

Es tracta d’un document que
consta de 50 accions basades en

tres pilars: l’assoliment d’un mu-
nicipi saludable, l’apoderament
personal i comunitari i la dotació
de serveis i equipaments de salut.
Entre les principals mesures hi ha
la de reduir la contaminació at-
mosfèrica i acústica, el foment de
la mobilitat segura, i la millora i
ampliació dels espais verds i sos-
tenibles. També s’apostarà per la
promoció d’hàbits i estils de vida
saludables, els programes de sa-
lut comunitària o l’acolliment de
totes les persones, especialment de
les més vulnerables, en els serveis
i equipaments de salut.

MONTMELÓ4La celebració del
mundial de la Fórmula 1 a Mont-
meló va quedar segellada el pas-
sat dimarts. La Generalitat va
anunciar que aprovava l’aval a
Circuits de Catalunya per a l’or-
ganització de l’esdeveniment. Al-
hora, la institució va signar el con-
traaval davant l’entitat financera
garant del contracte de promoció
de la cursa amb Formula One
World Championship Limited
(FOWC). Dit d’una altra manera,
la Generalitat garanteix que es pa-
garan els contractes per a l’orga-
nització del Gran Premi de la
Fórmula 1 dels 2023, 2024, 2025
i 2026 que no podrà superar els
105 milions de dòlars americans.

Segons el Govern, aquest aval
no significa que es signi un nou
contracte ni compromís diferent
de l’acord signat el 2021 amb els
organitzadors de la Fórmula 1,
quan es va assegurar la celebra-
ció del gran premi pels quatre
anys vinents. Malgrat això, l’e-
xecutiu va assenyalar que la re-
novació del contracte va lligada a
un replantejament de la infraes-

tructura per “adequar-la als nous
valors i principis de la mobilitat
del segle XXI”. Aquest nou plan-
tejament es definirà al Pla Es-
tratègic del Circuit de Catalu-
nya, que es presentarà aquesta
tardor i que té com a  objectiu vin-
cular-lo a la sostenibilitat i a la in-
novació tecnològica.

Es tracta d’una visió als antí-
podes del que pensen els movi-
ments socials contra el circuit
com és el cas de No Ens Vendreu
La Moto. “Destinar 105 milions
de dòlars de tots els catalans a

una empresa privada que cotitza
a la borsa americana és un des-
propòsit”, afirma Pep Medina. Pel
que fa a la nova deriva que vol
prendre la infraestructura, l’in-
tegrant del col·lectiu assenyala
que “fomentar l’automoció és
incompatible amb els valors de
mobilitat del segle XXI i amb atu-
rar la crisi climàtica”. Medina as-
segura que el 99% de l’activitat
del circuit és de combustió i, per
tant, “parlar que el circuit serà un
lloc on testar les innovacions en
l’automoció són excuses”.

L’aval al Circuit s’ha fet per quatre anys. Foto: Circuit de Barcelona

La Generalitat avala amb 105
milions de dòlars la Fórmula 1 

La regidora Mar García i el diputat Jesús Naharro. Foto: Aj. de Montornès

Sanitat | La recollida de plasma arriba a Montornès
Dimarts, per primera vegada a Montornès, es va convidar la ciutadania 

a donar plasma. La recollida es va fer en el marc de la campanya 
de donació de sang del Banc de Sang, al Teatre Margarida Xirgu.
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El festival de guitarra
flamenca, aquest diumenge

LA LLAGOSTA4El festival de
guitarra flamenca ‘La guitarra y
el pueblo’ celebrarà aquest di-
umenge la seva dissetena edició
al Centre Cultural de la Llagos-
ta. L’acte, organitzat per la Unió
Musical La Flamenca, comen-
çarà a les sis de la tarda i per-
metrà al públic gaudir de “les
grans obres de la guitarra fla-
menca”, segons diu un vídeo
promocional de l’entitat.

Al festival actuaran els alum-
nes de Paco Garfia, professor de
guitarra de La Flamenca, que
promet que hi haurà “nivellàs”

en aquesta edició perquè els
seus alumnes hi han treballat
molt, tal com ha dit al seu per-
fil de Facebook. 

NO S’HA ATURAT MAI
‘La guitarra y el pueblo’ es va
crear el 2006 i des d’aleshores no
s’ha aturat mai. Tot i haver-se
d’adaptar a un format virtual per
les restriccions sanitàries, el fes-
tival va capejar el temporal du-
rant la pandèmia i ara arriba a la
dissetena entrega amb molta
força. Ho ha recordat i posat en
valor el professor Garfia.

SANTA PERPÈTUA4La solida-
ritat no té fronteres i, des de
Santa Perpètua, es pot ajudar
gent que viu a milers de quilò-
metres. Ho tenen molt clar les
ONG SPSolidària, Asperpol i Al-
karia, que treballen arreu del
món i que han rebut subven-
cions de l’Ajuntament per dur a
terme la seva tasca. Amb una
partida de 90.000 euros, el
consistori ha subvencionat un
total de cinc projectes de co-
operació internacional impul-
sats per aquestes tres entitats.

Santa Perpètua Solidària
(SPSolidària) s’ha endut la sub-
venció més alta, de més de
38.000 euros, per desenvolupar
un projecte de millora de l’a-
bastament d’aigua potable a
Artemou, a Mauritània. A més,
ha rebut una segona subvenció
per equipar el centre mèdic que
ja va construir a Agoïnitt, al ma-
teix país, gràcies a una altra aju-
da de l’Ajuntament.

L’Associació Cultural i Es-
portiva Perpetuenca de Policies
(Asperpol), per la seva part, ha

obtingut un ajut per a la ins-
tal·lació lumínica dels carrers de
Tambasansang, a Gàmbia. Fi-
nalment, l’ONG Alkaria, que és
d’àmbit català però que té pre-
sència a Santa Perpètua, ha re-
but subvencions per a dues ini-
ciatives. Una té a veure amb la
millora de la qualitat de vida de
les persones grans que viuen

en residències a San Miguel del
Padrón, a Cuba, i una altra, amb
el foment de l’esport base feme-
ní al Senegal, així com del dret de
les dones d’aquest país a parti-
cipar en l’esport professional.

Totes aquestes ajudes de l’A-
juntament s’han decidit des de la
Regidoria de Solidaritat i Co-
operació Internacional.

El centre mèdic de l’ONG SPSolidària a Mauritània. Foto: Ajuntament

Subvencions a cinc projectes
de cooperació internacional

El festival arriba enguany a la dissetena edició. Foto: Pexels

Santa Perpètua | Polèmica per l’acampada
L’Ajuntament de Santa Perpètua i els sindicats han defensat

l’actuació policial per desallotjar l’acampada de l’activista
Jorge Fernández a la plaça de la Vila. Ara, però, hi torna a ser. 
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LES FRANQUESES4L'Ajunta-
ment de les Franqueses ja ha co-
mençat les obres d'ampliació
del cementiri de Corró d'Avall,
per incloure-hi un espai de me-
mòria a la mort perinatal, ges-
tacional i neonatal, que fins ara
era inexistent al municipi. Una
actuació que s’està fent en dues
fases a la part sud de l'equipa-
ment i que es tirarà endavant
amb una inversió de gairebé
350.000 euros.

En marxa
l'ampliació 
del cementiri

CALDES DE MONTBUI4Unes
6.000 persones concentrades a
la plaça de la Font del Lleó de
Caldes de Montbui van viure,
gaudir i ovacionar dissabte l’Es-
caldàrium 2022, que com sem-
pre recrea la llegenda del foc i
l’aigua. Una festa que per fi re-
cuperava la normalitat després
de dos anys i que gràcies a la im-
plicació ciutadana “va ser l’èxit
que tothom esperava”, diuen
des de l’Ajuntament. 

L’Escaldàrium
d’enguany,
tot un èxit

BIGUES I RIELLS4La Festa Ma-
jor de Bigues d’enguany tanca
amb un èxit de participació més
elevat que el dels anys previs a la
pandèmia.“Hi ha hagut tal aflu-
ència que hem hagut de pro-
gramar més activitats per tal
d’evitar aglomeracions”, diu Je-
sús Cano, regidor de Cultura. I
és que durant tots els dies de fes-
ta, el municipi ha estat ple de
gent, actes i caliu.

Més participació
que mai a la
Festa Major

CARDEDEU4El porta a porta
comença avui a Cardedeu. De fet,
la primera a aplicar aquest nou
sistema de recollida de residus
serà la delimitada com a zona
groga, demà s’estrenarà la zona
blava i diumenge la zona verda.
Però, mentrestant, una cin-
quantena de veïns han fet arri-
bar queixes a l’Ajuntament, la-
mentant que no hagin tingut en
compte l’opinió ciutadana per fer
aquest canvi.

Avui, primer 
dia del porta
a porta

LLINARS4Després de les insis-
tències de l’Ajuntament de Lli-
nars, Renfe ha licitat les obres de
millora de l’accessibilitat de l’es-
tació de tren, per poc més de 4
milions d’euros. Una proposta
que  pretén rehabilita el vestíbul
completament, instal·lant-hi no-
ves escales i noves rampes d’ac-
cés, i adequar l’enllumenat exte-
rior, a través d’una actuació que
s’allargarà 12 mesos des del mo-
ment en què comencin les obres.

Es liciten les obres
d’accessibilitat 
de l’estació 

LLIÇÀ D’AMUNT4Tot i que ja feia
setmanes que s’havia aturat la
producció, la planta de Bosch a
Lliçà va tancar definitivament
dijous passat. Però ara l’empresa
passarà a mans del grup francès
Barat Alte, que preveu mantenir
60 llocs de treball. Tot plegat,
mentre que el centenar de traba-
lladors restant s’ha recol·locat a al-
tres empreses o ha arribat a un
acord econòmic amb Bosch.

Bosch tanca la
planta de Lliçà i
prepara el relleu

SOCIETAT4Les persones amb
discapacitat intel·lectual tenen
els mateixos drets a treballar que
qualsevol altra. Per això, el Con-
sell Comarcal del Vallès Oriental,
amb l’objectiu de facilitar la seva
inclusió en el món laboral, ha ti-
rat endavant diversos cursos cen-
trats exclusivament en aquest
col·lectiu: un de manipulació d’a-
liments, per oferir-los l’oportuni-
tat de treballar en la restauració,
i un altre d’informàtica bàsica.

“He après moltes coses”, deia
Cristina Hernández en rebre el
seu diploma. De fet, assegura
que ha quedat tan encantada
amb el curs que seguirà estu-
diant informàtica per tenir el ni-
vell mig. Mentre que l’Ernesto Hi-
dalgo explicava que li ha agradat
molt poder “estudiar, treballar i
aprendre a fer servir les xarxes so-
cials”. Per això, alguns d’ells con-
tinuaran formant-se. Sense anar
més lluny, amb les classes que
aquesta setmana s’estan impartint
a la cuina del bar El Gato Verde,
al Teatre Auditori de Granollers,
on estan tenint l’oportunitat de
veure com funciona la restauració.

“Espero que us serveixi de
molt i que seguiu estudiant”, els
deia el conseller de Promoció
Econòmica del Consell Comarcal,
Jordi Manils. I és que l’objectiu
d’aquests cursos és donar-los uns
coneixements específics en un
àmbit que els agradi perquè des-
prés, a través de la xarxa LismiVO,
formada per prop de 30 entitats
comarcals que treballen per a la
inserció laboral de persones amb

diversitat funcional, puguin tro-
bar feina. Sobretot perquè, tot i
que cada vegada són més les em-
preses que els obren la porta per
treballar, els continua costant
més que a la resta entrar al món
laboral i aconseguir un sou. 

D’aquí la importància de ti-
rar endavant iniciatives com
aquestes, que no només els em-
poderen sinó que també els fan
tenir més oportunitats.

Tancament del curs d’informàtica. Foto: Consell Comarcal

Creant oportunitats per a les
persones amb discapacitat

Un any de SOS Vallès:  “Estem
satisfets de la feina feta”

MEDI AMBIENT4Era el juny de
l’any passat quan se sentia, per
primera vegada, el nom de SOS
Vallès, una plataforma que naixia
de la unió de diverses associa-
cions per defensar el medi am-
bient a la comarca. 

D’això ja fa un any i en aquest
temps “hem treballat molt en el
tema dels camins fluvials i tam-
bé en altres punts com els circu-
its de motocrossde Sant Feliu de
Codines i Lliçà, en la llera del riu

Ripoll i en el pla parcial de Cor-
ró d’Amunt”, expliquen des de
SOS Vallès. Un fet que els porta
a fer un balanç positiu. “Estem sa-
tisfets de la feina feta i del que
hem anat aconseguint”, diuen.

Per això, asseguren que se-
guiran treballant en aquesta línia,
reivindicant un Vallès més verd
i respectuós. “Encara que tots els
temes que tractem acostumen a
avançar lent i s’han de tractar
amb paciència”, conclouen.Concentració. Foto cedida

Comerç | Reimpulsant el MarketPlaceVO
Fa dos anys que el Consell Comarcal va impulsar MarketplaceVO, una

plataforma en línia que ara s’ha renovat per convertir-la en un aparador que
doni a conèixer tots els productes i serveis que la ciutadania té a la comarca.
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Esports Futbol |Alèxia Putellas, operada amb èxit i baixa un any
La molletana, capitana de la selecció espanyola i del Barça, va ser operada amb èxit aquest dimarts
de la seva ruptura del lligament encreuat anterior [del genoll esquerre], que li ha impedit disputar

l'Eurocopa d'Anglaterra. Putellas estarà entre 10 i 12 mesos allunyada dels terrenys de joc.

"Prefereixo ser campió de la In-
dyCar que formar part de la
Fórmula 1, que realment és un
campionat de sis pilots. La In-
dyCar és un repte per a 30, el
cotxe és el mateix i la meitat té
motor Honda i l'altra, Chevro-
let", li confessava Àlex Palou
(Sant Antoni de Vilamajor,
1997) a Oriol Puigdemont, del
diari El País, a finals de setem-
bre de 2021, dies després de
convertir-se en el primer pilot

de l'Estat que guanya el cam-
pionat de la IndyCar. Era no-
més la seva segona temporada
a la competició i, amb tres vic-
tòries i vuit podis, acabava de
fer història i de trencar motlles
sense les facilitats i ajudes que
sí que han tingut altres. De fa-
mília modesta, per a Palou ja va
ser un gran èxit, en el seu mo-
ment, competir als karts. El
talent, la tenacitat i una fe infi-
nita l'han fet arribar a ser un ex-
emple de superació.

"Hi ha pilots de Fórmula 1
que em canviarien la posició",
va explicar en aquell moment a
Marca. Acostumat a guanyar-
se amb suor cada oportunitat,
no té pèls a la llengua, i també

sap que a vegades hi ha truca-
des que et canvien la vida o,
com a mínim, t'obren noves
portes. Viu un moment en què
s'anticipen nous temps. Nous
reptes. Perquè aquest dime-
cres McLaren va anunciar el
seu fixatge.

"Sempre hem dit que volem
el talent més gran i és increïble

poder incloure Palou en aques-
ta llista. És un pilot molt talen-
tós que ha guanyat en totes les
sèries en què ha corregut, i es-
tic molt content de donar-li la

benvinguda", va expressar Zak
Brown, CEO de McLaren.

"Estic extremadament emo-
cionat d'unir-me a la llista d'u-
na escuderia tan icònica com
McLaren i poder demostrar
què puc fer amb un Fórmula 1,
i veure quines possibilitats po-
den sorgir. Vull agrair a Chip
Ganassi Racing tot el que ha fet
per a mi", escrivia el jove pilot
en el comunicat del seu nou
equip. McLaren, però, no es-
pecifica en quin dels quatre
campionats en què és present
competirà Palou (Fórmula 1, In-
dyCar, Fórmula E o Extreme E).

CLÀUSULA DE RENOVACIÓ 
Chip Ganassi Racing assegura
que l'esportista continuarà a l'e-
quip el 2023 perquè han fet
efectiva la clàusula de renovació.
A les xarxes socials, però, el vi-

lamajorí assegura que "recent-
ment" va informar-los que no vo-
lia continuar per "raons perso-
nals". Això, intervé Martí Muñoz,
de Soy Motor, "es podria en-
tendre com un preavís per dei-
xar sense efecte la clàusula de re-
novació per a la pròxima tem-
porada. Serà el redactat del con-
tracte el que dirà qui té la raó".

"M'he assabentat pels mit-
jans de comunicació que Chip
Ganassi Racing (CGR) ha pu-
blicat un comunicat, sense la
meva aprovació, en què s'afir-

ma que correré [amb l'equip]
l'any 2023. Encara més sor-
prenent va ser comprovar que
m'atribueixen una declaració
que tampoc que fet. Insisteixo,
ja he informat a CGR que no
tinc intenció de continuar cor-
rent aquí més enllà de 2022",
conclou Palou. El seu futur no
està gens clar.

McLaren podria acabar ofe-
rint-li córrer a la Fórmula 1. Sí
que té assegurat fer un test
amb el McLaren MCL35 de
2021 i també podria participar
en una sessió lliure en Grans
Premis amb cotxes de 2022.
Palou podria optar al lloc de
Daniel Ricciardo, molt qües-
tionat pels seus  resultats (és
12è classificat amb 17 punts) i
que té contracte fins a finals de
2023. Quin serà finalment el
futur d’Àlex Palou? 

Toni Delgado
SANT ANTONI 

Quinseràel futurd’ÀlexPalou?
» L’actual campió de l’IndyCar fitxa per McLaren, que podria acabar oferint-li un lloc a la Fórmula 1 
» Chip Ganassi Racing, però, assegura que el pilot vilamajorí ja ha confirmat que continuarà a l’equip

“Prefereixo ser campió
de la IndyCar que
formar part de la
Fórmula 1”,  afirma

“Chip Ganassi Racing ha
publicat un comunicat 
i una declaració meva
que no he aprovat”, diu

Àlex Palou aixeca la copa com a campió de la IndyCar 2021 i el pilot vilamajorí somrient. Fotos: IndyCar Media 

El pilot vilamajorí
s’ha guanyat cada
oportunitat i no té
pèls a la llengua
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Un projecte que aborda la figura de Ro-
bert Capa des d’una òptica de ficció. La
trama repassa els fets més rellevants dels
fotoreporters de guerra Gerta Pohorylle
i Endre Ernö Friedman (creadors del
pseudònim R.C.) i també porta a debat
com ha canviat la concepció d’aquestes
figures amb el pas del temps.
A la Sala Flyhard de Barcelona.

Teatre

Negatius
Sílvia Navarro

El grup de “rap combatiu” (així es defi-
neixen) Cala Bera ha publicat aquest mes
de juliol el seu segon àlbum de llarga du-
rada. Dos anys després de Volum 1 (Flu-
fi Records, 2020), els del Penedès tornen
amb Això no para (Flufi Records, 2022),
un disc que recull set cançons en cata-
là. Entre aquests nous temes destaca una
col·laboració amb el DJ Plan B: Lliçons. 

Música

Un repàs per la vida i l’obra d’Elvis Pres-
ley (Austin Butler) a partir de la seva re-
lació amb el coronel Tom Parker (Tom
Hanks), el seu enigmàtic mànager. La
pel·lícula explica des de l’ascens del mí-
tic cantant fins al seu èxit sense prece-
dents, en un context de canvis als Estats
Units. I, enmig de tot plegat, hi ha Pris-
cilla Presley (Olivia De Jonge).

Pelis i sèries

Elvis
Baz Luhrmann

Això no para
Cala Bera

Sardines & Rumba
La Caseta del Migdia de Montjuïc torna a acollir aquest
estiu la proposta Sardines & Rumba. Des del 13 de juliol
i fins al 31 d’agost, aquest espai barceloní serà l’escenari
dels concerts de rumba del grup Arrels de Gràcia, que el
públic podrà gaudir mentre tasta les millors sardines a la
brasa. Les nits de dimecres, doncs, es convertiran en les
millors de la setmana. A més, com que l’activitat comen-
çarà a les vuit del vespre (i s’allargarà fins a la una de la
matinada), els assistents podran veure la posta de sol

amb una de les millors vistes de la ciutat.

“Em retiro”, deia fa uns dies Rigoberta Bandini a
La Resistencia de Movistar+. “Em retiro una estona
llarga”, matisava tot seguit, deixant una mica més
tranquils el presentador, el públic i tots els fans.
L’anunci de Paula Ribó (Barcelona, 1990), així es
diu en realitat, arriba de forma inesperada, des-
prés d’haver viscut l’any més intens de la seva
carrera, com a mínim a nivell mediàtic. La seva

participació al Benidorm Fest, el festival de prese-
lecció d’Eurovisió, la va acabar de catapultar a la
fama i de consolidar un èxit que s’havia comen-
çat a cuinar el 2020, amb la cançó In Spain we call

it soledad. Ara, l’artista ha detallat a Instagram
que publicarà “una cosa rodona” i farà el final de
gira durant la tardor, i que, després, se n’anirà “a
viure a sota d’un cocoter per crear més cançons”.

D’altra banda, acaba de publicar Así bailaba
amb Amaia Romero. Un hitmés a la llista.

R I G O B E R T A  B A N D I N IQUI ÉS?
ÉS FAMOSA PER...

A LES XARXES...

Ser una de les noves cantants de moda
El Benidorm Fest la va acabar de catapultar a la fama

Famosos

Anunciar una retirada temporal
“Em retiro una estona llarga”, ha dit a ‘La Resistencia’

Desconcert
Titulars i declaracions fora de context han confós els fans

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

1933. Thomas Mann i la seva dona aban-
donen Alemanya anticipant l’horror del na-
zisme. Ell és l’escriptor més famós del seu
temps, però quins secrets oculta? El Mag
explica la història d’un home imperfecte
i ambivalent. L’home que amb l’esclat de
la Primera Guerra Mundial va situar-se al
costat fosc de la història. El pare de sis fills
que va amagar la seva homosexualitat.

Llibres

El Mag
Colm Tóibín

| Yurukill
T’han acusat d’un crim terrible i et trobes en un parc ple d’atraccions que
amenacen la teva vida. Busca la manera de sobreviure a PS 4 i 5 i Switch.
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

MASSA SUCRE

Tot i que són molt refrescants, els gelats no alleugen la set,
sinó que tenen l’efecte contrari: la incrementen

INGREDIENTS

FAN VENIR SET

IOGURTS GELATS

E S T I L S  D E  V I D A

i ALIMENTACIÓ

Amb aquesta calor, a qui no li ve de gust un gelat? Tan re-
frescant, tan dolç... A més, n’hi ha de tots els gustos, mi-
des, colors i olors, així que és fàcil trobar el “teu” gelat.

Però, com en tot a la vida, no se’n pot abusar. Ara que som a l’è-
poca de l’any en què, per raons òbvies, es consumeixen més ge-
lats, la Universitat Oberta de Catalunya (UOC) recorda alguns as-
pectes no tan dolços dels gelats i ens proposa alternatives.
Les expertes Mariona Bolfegó i Montserrat Rabassa, profes-

sores col·laboradores dels Estudis de Ciències de la Salut de la
UOC, expliquen que els gelats a base d’aigua, de llet o de nata
tenen molt sucre, “com a mínim un 20% o un 30% del pes total”.
A més, tot i que són refrescants, no alleugen la set, sinó al con-
trari: la incrementen. A l’hora de triar un gelat (perquè difícil-
ment hi podrem renunciar del tot), hem de tenir en compte que
“com menys ingredients, millor”; és a dir, hem d’evitar els ultra-
processats. Si els podem preparar a casa, amb fruita triturada i
congelada, també millor. I una alternativa saludable són els io-
gurts gelats amb una base que sigui 100% iogurt natural. N’hi
ha als supermercats, diuen des de la UOC.

Vigila amb els gelats

Els gelats a base d’aigua, de llet o de nata tenen 
massa sucre: sol ser un 20% o un 30% del seu pes total

Les claus

Com menys ingredients tingui la composició 
d’un gelat, millor: hem d’evitar els ultraprocessats

Una alternativa saludable són els iogurts gelats 
amb una base que sigui 100% iogurt natural
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